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Årsberättelse	för	verksamhetsåret	2018	
Harö	Bredband	ekonomisk	förening.	
	
Styrelse	
Under	verksamhetsåret	har	styrelsen	bestått	av	Pia	Södergren	ordförande,	Staffan	
Norlander	sekreterare,	Eva	Bjurfors	ekonomi,	ordinarie	ledamöter	har	varit	Urban	Gjers	
och	Björn	Lundman,	Andreas	Langell	och	Lars	Nielsen.	Ersättare	har	varit	Anders	
Kjellstrand	och	Susanna	Grandien.	Styrelsen	har	under	verksamhetsåret	lagt	ner	100-
tals	timmar	i	föreningen.	
	
Revisorer:	Björn	Lindskog	och	Magnus	Odin	samt	suppleant	Thomas	Sjöberg.	
	
Valberedning:	Mats	Hagebrin,	Hans	Falk	och	Åsa	Ekman	
	
Urban	Gjers	har	suttit	med	som	ordinarie	ledamot	i	Stockholms	Skärgårdsnät	AB,	Björn	
Lundman	har	varit	suppleant.		
	
	
Årsstämma		
Årsmötet	för	verksamhetsåret	hölls	i	Harö	skola	den	12	maj	2018.	Där	beslutades	att	
godkänna	styrelsens	förslag	att	fortsätta	arbetet	med	utbyggnad	av	bredband.	Det	
beslutade	även	att	medlemsavgifter	skulle	vara	250	kronor	per	fastighet	samt	att	
insatsen	skulle	vara	25	000	kr.		
	
Styrelsemöten	
Styrelsen	har	haft	27	protokollförda	möten	under	verksamhetsåret	samt	ett	antal	
telefon-	och	arbetsmöten.	
	
Medlemmar	
Vid	årets	början	hade	föreningen	149	betalande	medlemmar.	Vid	slutet	av	2018	hade	
föreningen	cirka	176	betalande	medlemmar.	
	
Medlemsinsatser	
I	och	med	att	arbetet	med	utbyggnaden	påbörjats	har	alla	medlemmar	betalat	in	en	
insats	på		
25	000	kronor.	Det	har	inneburit	att	vår	kassa	har	varit	stabil	under	verksamhetsåret.	
	
Medlemsinformation		
Under	2018	har	informationsbrev	skickats	ut	via	mail	samt	även	satts	upp	i	vänthusen	
vid	bryggorna.	Diverse	information	om	bredband	har	dessutom	skickats	ut	via	
Facebooksidan	”Harö	Bredbandsförening”,	föreningen	har	också	en	hemsida	
”www.harobredband.se”.	
	

	
Harö	Bredband	ekonomisk	
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Stockholms	skärgårdsnät	AB	
De	fyra	föreningar,	Ornö	Fiber,	Nämdö	Fiber,	Runmarö	bredband	och	Harö	bredband	
bildade	ett	gemensamt	bolag	som	ansökte	om	bidrag,	hos	Jordbruksverket,	för	det	
skärgårdsområdet	som	föreningarna	täckte.	Stockholms	Skärgårdsnät	har	skött	
upphandling	av	projektledare,	sjökabelförläggning,	material,	markförläggning	samt	
dragning	av	fiber	i	stolpar.		
	
Stockholms	skärgårdsnät	har	även	träffat	ett	avtal	med	en	kommunikationsoperatör,	IP-
only	för	våra	medlemmars	räkning.		Harö	bredbandsförening	har	också	skrivit	ett	avtal	
med	Stockholms	skärgårdsnät	om	support,	drift	och	underhåll.		
	
Projektet,	Lokala	aktiviteter	
Vid	årsskiftet	är	i	stort	sett	arbetet	klart,	all	sjökabel	har	lagts,	våra	gräventreprenörer,	
Myrén	har	en	del	kompletteringsarbeten	kvar	att	göra	men	alla	stora	grävningar	är	
klara.	Stormen	Alfrida	ställde	till	det	men	vi	klarade	oss	förhållandevis	bra.	
	
Entreprenören	som	gör	fiberdragningen,	Utech,	har	dragit	all	fiber	i	stolpar	utom	i	
transformatorstolparna,	se	nedan.		
	
Det	har	också	blivit	försening	på	grund	av	försening	med	strandskyddsdispens	och	
bygglov	för	nodhuset	från	Värmdö	kommun.		
	
Vattenfall	ändrat	sitt	regelverk	under	projektets	gång	vilket	resulterat	i	att	vi	inte		
längre	får	hänga	vår	ledning	i	deras	transformatorstolpar.	Projektledaren	har	varit	i	
kontakt	med	Vattenfall	ett	flertal	gånger	eftersom	det	var	deras	personal	som	skulle	
hänga	i	stolparna	och	i	början	av	2019	fick	vi	besked	om	regeländring.	Det	har	resulterat	
i	att	vi	varit	tvungna	att	ta	fram	nya	markavtal	för	att	kunna	sätta	upp	egna	stolpar/eller	
gräva	för	att	lägga	ner	fiber	i	marken	vid	transformatorstolparna.	Vattenfall	har	sagt	sig	
villiga	att	stå	för	merkostnaden.		
 	
Under	året	som	gått	har	styrelsen	lagt	ner	många	hundra	timmar	med	ideellt	arbete	på	
avtal,	både	markavtal	och	anslutningsavtal.	Det	har	gjorts	nyhetsbrev	för	att	informera	
om	utvecklingen.	Anslutningsavtal	har	skickats	ut	till	alla	som	ansluter	sig	till	vårt	
fibernät.	Föreningen	har	införskaffat	ett	medlemsregister	som	några	ut	styrelsen	
administrerar,	det	är	nödvändigt	för	föreningen	att	ha	ett	bra	program	för	medlemmar	
då	det	är	en	stor	mängd	avtal	och	medlemmar	som	ska	hanteras.	Styrelsen	har	hjälpt	
entreprenörerna	med	att	bära	ut	skåp	och	märka	ut	var	skåp	ska	sitta	och	
anslutningspunkter	för	fastigheterna.	Styrelsen	har	också	förberett	och	levererat	det	
material	som	varje	fastighet	behöver	för	att	ta	sig	från	anslutningspunkten	till	
fastigheten.	Eftersom	vår	förening	täcker	ett	flertal	öar	har	det	inneburit	många	
båttransporter.	I	det	arbetet	har	även	en	del	medlemmar	ställt	upp	och	hjälpt	till	vilket	
styrelsen	framför	ett	stort	TACK	för. 
		
Björn	Lundman	som	är	föreningens	projektör	och	har	jobbat	hårt	med	att	få	fram	kartor	
över	var	fibern	ska	dras	i	vårt	område.		
	
Caroline	Runsten	är	projektledare	för	arbetet.	Hon	har	hållit	ordning	alla	entreprenörer	
och	sett	till	att	arbetet	flutit	på.	Hon	har	även	haft	ett	flertal	kontakter	med		
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medlemmarna	i	olika	frågor	som	rör	utbyggnaden	av	fibern.	Ett	stort	TACK	även	till	
henne.	
	
Som	tidplanen	ser	ut	när	detta	skrivs	kommer	det	att	bli	en	försening	innan	vi	får	igång	
nätet	men	planen	är	att	vi	ska	vara	igång	till	sommaren	2019	
	
Borgen	och	lån	till	Stockholms	skärgårdsnät	
Harö	Bredbandsförening	har	beviljats	en	kommunal	borgen	på	2	300	000	kr	av	Värmdö	
kommun.		Harö	bredbandsförening	har	lånat	ut	5	600	000	kr	mot	skuldebrev	till	
Stockholms	skärgårdsnät.	Det	är	ett	måste	eftersom	konstruktionen	är	uppbyggd	på	det	
sättet	att	det	är	Stockholms	Skärgårdsnät	som	gör	alla	upphandlingar	för	hela	området	
och	Harö	Bredband	är	en	av	fyra	föreningar	som	är	ägare	till	Stockholms	Skärgårdsnät.	
	
	
	
	
Harö	den	10/4	2019		
	
Harö	Bredband	styrelse		
	
Pia	Södergren																																																			 Urban	Gjers	
	
	
……………………………………………	 	 ……………………………………………….	
	
Eva	Bjurfors																																																	 	 Staffan	Norlander	
	
	
…………………………………………….	 	 ………………………………………………..	
	
Lars	Nielsen																																																	 	 Andreas	Langell	
	
	
……………………………………………..	 	 ……………………………………………...	
	
Björn	Lundman	
	
	
……………………………………………...	


